Period 5　Extended reading, Project, Assessment & Further study

1.On our arrival, we were warmly welcomed by the local people.
我们一到，就受到当地人的热烈欢迎。

2.With the help of modern science and technology, travelling becomes easier.
在现代科技的帮助下，旅行变得更容易了。
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①goat [ɡəʊt] n．山羊

②resolution [ˌrezə'luːʃn] n.决议；决心，决定；解决

③grain [ɡreɪn] n．细粒，颗粒，谷物

④beat down (阳光)强烈照射，曝晒

⑤contrast ['kɒntrɑːst , kən'trɑːst] n．差异，差别；对照物

vi.形成对比 vt.对比；对照

⑥ray [reɪ] n．(热或其他能量的)射线，光线

⑦camel ['kæml] n．骆驼

⑧chew [tʃuː] vi.& vt. 咀嚼，嚼碎；咬住

⑨starve [stɑːv] vi.& vt.(使)饿死，(使)挨饿

⑩barbecue ['bɑːbɪkjuː] n．户外烧烤；(户外烧烤用的)烤架

(departure [dɪ'pɑːtʃə(r)] n.离开，起程；出发

(mud [mʌd] n．泥，淤泥；泥浆

(border ['bɔːdə(r)] n．边境；边界；边疆；国界

vi.& vt.(与……)接壤

(parking ['pɑːkɪŋ] n．停车，泊车；停车场；停车位

(brick [brɪk] n．砖；砖块；积木

(ham [hæm] n．火腿，火腿肉

(sausage ['sɒsɪdʒ] n．香肠，腊肠

(bunch [bʌntʃ] n．串，束；扎；大量

a bunch of一串，一束

(fetch [fetʃ] vt.取来；(去)拿来，(去)请来
(possession [pə'zeʃn] n．个人财产，私人物品；具有，拥有
(intently [In'tentli]adv.专注地，热切地
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An adventure in Africa
30 June, Morocco
My parents and I had just driven down the narrow mountain road from Marrakesh, with all its sharp bends, and had finally arrived at Merzouga.[1]Before us stretched the unending sand dunes that marked the beginning of the Sahara. [2]A small boy walked past with a group of noisy goats① as I took a long look at the yellow roadside sign that told us we were entering a “fragile natural environment”．I made a resolution② to respect and protect this unique landscape while I was here.We set off, our vehicle quietly running over the sand and small stones.[3]It wasn't long before we were surrounded by enormous sand dunes towering above us on all sides. The wind was blowing grains③ of sand from the tops of the dunes, the sun was beating down④ hard and bright, and the sky was a deep shade of blue that I had never seen before.The wild beauty of the desert was about to reveal itself.There was not a plant to be seen.The desert appeared completely empty, which was calming and threatening at the same time.The colours of the dunes contrasted⑤ strikingly with the blue of the cloudless sky.
[1]本句是一个地点状语放在句首引起的倒装句。主语是the unending sand dunes，谓语动词是stretched；that引导定语从句，修饰先行词sand dunes。

[2]本句是一个复合句。其中as引导时间状语从句；that引导定语从句，修饰先行词roadside sign。

[3]本句是一个固定句式“It ＋ be ＋ not long before...”，意为“不久就……，很快就……” ，其中it是形式主语，真正的主语是后面的状语从句。

Eventually, as the last rays⑥ of sunlight were falling on the sand, we arrived at our desert camp.Stars were already shining brightly in the darkening sky and it was getting cold with the approach of the night.Three camels⑦，slowly chewing⑧，were resting on their knees and watching our arrival with interest.“So, which one of you lucky animals will be my ride tomorrow？” I said out loud as I grabbed my bag and headed towards the warm campfire.I was starving⑨ and rushed to put a steak on the barbecue⑩.
3 July, Kenya
A few days after our departure( from the camp, our car was well and truly stuck in the mud(.[4]We were very near to our rest camp in Amboseli National Park located on the border( of Kenya when my father, against my mother's advice, decided to drive through a large pool of water that stretched across the dirt road. Two tall slim local people were standing by the roadside watching us with amusement.They must have realized that we were totally helpless, for after a few moments, they wandered over and pushed us free.My father smiled weakly and we drove on as my mother and I waved from the car window.

[4]本句是一个复合句。located on the border of Kenya是过去分词短语作定语；when引导时间状语从句；that引导定语从句。

We found a parking( space next to our hut, which was round and made from brick(.The walls, painted brilliant white, reflected the afternoon sun.There were five similar huts, all lined up facing Mount Kilimanjaro, the highest mountain in Africa.The mountain rose up over the plains before us.Tall grasses and trees dotted the plains, which were alive with the African wildlife we had come to see.Giraffes, with their long necks, were pulling leaves from the highest branches.In the distance, elephants were eating grass, ears flapping lazily as they moved slowly over the plains.I had never seen anything like this before.It was indeed the greatest show on the Earth.

We got out of the car, carrying our suitcases and boxes of food into the hut.I placed ham( sandwiches, sausages( and a bunch( of bananas on a small wooden table.I returned to the car and fetched( more possessions(.[5]It was then that I noticed a small grey monkey sitting on a tree a few metres away and eating a banana. “So cute，” I thought to myself, until I realized it was my banana that he was eating! He was looking at me intently( as he enjoyed the final mouthful.I was sure he was saying, “Thank you.” “You're welcome，” I replied.
[5]本句是一个强调句型，强调的是时间状语then。
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非洲探险
6月30日，摩洛哥
我的父母和我刚刚从马拉喀什沿着狭窄的山路开车前行，这条路有很多急转弯，最后到达了默佐加。在我们面前，绵延不绝的沙丘标志着撒哈拉沙漠的开始。一个小男孩带着一群吵闹的山羊走过，我仔细地看了看路边的黄色标志，上面写着我们正在进入一个“脆弱的自然环境”。当我在这里的时候，我下定决心要尊重和保护这片独特的风景。我们出发了，车子静静地驶过沙滩和小石子。很快我们就被四周高耸的巨大沙丘包围了。风吹动着沙丘顶上的沙粒，阳光猛烈而耀眼地照射着，天空是我从未见过的深蓝色。沙漠的野性之美即将显露出来。在这里一株植物也看不见。沙漠似乎完全空旷无人，既平静又具有威胁性。沙丘的颜色与万里无云的蓝天形成了鲜明的对比。
最后，当最后一缕阳光落在沙滩上时，我们来到了沙漠营地。星星已经在昏暗的天空中明亮地闪烁，随着夜晚的来临，天气变得越来越冷。三只骆驼慢慢地咀嚼着，跪在地上休息，饶有兴趣地看着我们的到来。“那么，你们哪一个幸运的动物会成为我明天的坐骑呢？”我大声说，一边抓起包朝温暖的篝火走去。我饿极了，急忙把牛排放在烤肉架上。
7月3日，肯尼亚
离开营地几天后，我们的车完全陷在泥里了。我们离肯尼亚边境安博塞利国家公园的休息营地非常近，当时我父亲不顾母亲的建议，决定开车穿过一个横跨土路的大水池。两个身材瘦高的当地人站在路边，兴致勃勃地看着我们。他们一定是意识到我们非常无助，因为过了一会儿，他们缓缓地走过来把我们推了出来。父亲微微一笑继续开车，而我和母亲在车窗外向他们挥手致意。

我们在小屋旁边找到了一个停车位，圆形的小屋是用砖砌的。墙壁被刷成了明亮的白色，反射着午后的阳光。有五间类似的小屋排成一排，都面向非洲最高的山脉——乞力马扎罗山。这座山在我们前面的平原上拔地而起。高高的草和树点缀着平原，那里充满了我们所看到的非洲野生动物。长颈鹿长着长长的脖子，从最高的树枝上吃树叶。远处，大象正在吃草，耳朵懒洋洋地拍打着，缓慢地在平原上移动。我以前从未见过这样的场景。这确实是世界上最棒的演出。
我们下了车，提着我们的手提箱和食品盒进了小屋。我把火腿三明治、香肠和一串香蕉放在一张小木桌上。我回到车上，拿了更多的东西。就在那时，我注意到一只灰色的小猴子坐在几米外的树上吃香蕉。“太可爱了，”我心想，直到我意识到他吃的是我的香蕉！当他享受最后一口时，他聚精会神地看着我。我肯定他是在说：“谢谢。”“不客气，”我回答。
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Ⅰ.明主旨大意
What's the main idea of this text?
A．The beautiful Sahara desert and animals of Africa.

B．Make an adventure travel in Africa.
C．A student's travel experience in Africa.
D．Two beautiful countries in Africa: Morocco and Kenya.

答案：C

Ⅱ.知层次结构
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答案：1.scenery　2.desert camp　3.rest camp　4.scenery　5．experience
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细读课文，完成下列各题
1．What can we infer from the first paragraph?
A．The author doesn't like the fragile natural environment of Sahara.
B．The author thinks the scenery of Sahara is very grand and likes it.

C．The author doesn't like the group of noisy goats in Morocco.
D．The author doesn't think it is important to protect the environment of Sahara.
2．What can we know from the author's experience in Kenya?
A．The author's mother wanted to drive through a large pool of water.

B．The author's father followed the author's mother's opinion when they were driving.
C．The two local people finally helped the family of the author out.
D．The author's father wanted to thank the two local people.

3．Which of the following statements is NOT true according to the second entry of the travel journal?
A．The author felt shocked by the beauty in Kenya.
B．Mount Kilimanjaro is the tallest mountain in the world.
C．The author's family lived in a hut when they were in Kenya.

D．The monkey stole the author's banana and enjoyed it.
答案：1－3.BCB 
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1．There were five similar huts, all lined up facing Mount Kilimanjaro, the highest mountain in Africa.
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本句中all lined up是独立主格结构，相当于一个状语；“facing Mount Kilimanjaro, the highest mountain in Africa”是v.­ing形式作伴随状语。　
[翻译]　有五间类似的小屋排成一排，都面向非洲最高的山脉——乞力马扎罗山。
2．Tall grasses and trees dotted the plains, which were alive with the African wildlife we had come to see.
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which引导非限制性定语从句；“we had come to see”是省略了关系词的定语从句，修饰先行词wildlife。　 

[翻译]　高高的草和树点缀着平原，那里充满了我们所看到的非洲野生动物。
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On 30 June, our family first 1.drove(drive) in Morocco and finally arrived at Merzouga.Then we drove close Sahara.I decided to respect and protect this unique landscape while I was here.We went on in the desert and it wasn't long 2.before we were surrounded by the wild beauty of the desert.3.Eventually(eventual), we arrived at our desert camp.Then we began our picnic.On 3 July, we arrived 4.in Kenya, but our car was stuck in the mud as we were very near to our rest camp in Amboseli National Park located on the border of Kenya.My father decided 5.to drive(drive) through a large pool of water that stretched across the dirt road.Two local people must have realized that we were totally 6.helpless(help) and they pushed 7.us free.Later we parked our car next to our hut.The scenery around Mount Kilimanjaro was very nice and I had never seen anything like this before.It was indeed the 8.greatest(great) show on the Earth.We got out of the car, 9.carrying(carry) our suitcases and boxes of food into the hut and began to eat.A cute monkey picked 10.up my banana and started to enjoy it, but I felt not angry but funny.
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Ⅰ.核心词汇·练通
根据课文语境及汉语提示写出正确的单词
1．welfare depends on tourism　
福利依赖于旅游业

2．in an environmentally friendly manner
以环保友好的方式

3．water consumption
水的消费量

4．grains of sand
沙粒

5．contrast strikingly with the blue of the cloudless sky

与万里无云的蓝天形成了鲜明的对比

6．the border of Kenya
肯尼亚边境

7．a parking space
一个停车位

8．made from brick
用砖砌的

9．a bunch of bananas
一串香蕉

10．fetch more possessions
拿了更多的东西

Ⅱ.拓展词汇·用活
根据提示写出相应的单词
1．accommodation n．住处，工作场所→accommodate vt.容纳(乘客等)

2．surrounding adj.周围的，附近的→surround vt.围绕；环绕→surroundings n．周围的事物，环境

3．harmony n．融洽，和睦；和谐→harmonious adj.和谐的；融洽的→harmoniously adv.和谐地

4．sustain vt.维持；使保持，使稳定持续；遭受；承受住→sustainable adj.可持续的；合理利用的→sustainability n．持续性

5．elegant adj. 漂亮雅致的，精美的；讲究的；优美的，文雅的→elegance n．优雅；高雅→elegantly adv.优雅地，高雅地

6．furniture n．家具→furnish v．为(房屋或房间)配备家具→ furnished adj.配备好装备的

7．resolution n．决议；解决；坚定；决心，决定→resolve vi.& vt.决定；决心；解决(问题或困难) n．决心；坚定的信念

8．starve vi.& vt.(使)挨饿；(使)饿死→starvation n．饿死；饥饿；挨饿

9．departure n．离开，起程→depart v．离开

10．possession n．私人物品，个人财产；具有，拥有；控制→possess vt.拥有；具有；支配

11．awesome adj.令人惊叹的，使人惊惧的；可怕的；很好的→awe v．使敬畏；使惊叹 n．敬畏

Ⅲ.重点短语·再现
根据语境及汉语提示填入合适的短语
1．The team of students and research volunteers set off(动身) on a three­week boat trip to examine the area.

2．It may come down to(可归结为) branding issues, control, or job security; we just don't know.

3．In the distance(在远处), people could see the train rounding a bend, heading into the station.
4．When hearing the bell, the old man made his way to(前往) the door.

5．The plane is about to(刚要) take off, and we must hurry up.

6．When the sun beats down(暴晒), it is very hot and bright.
7．If you take a look at(看一看) his biography, you can get a good idea of what his life experiences were.
Ⅳ.重点句型·呈现
根据课文语境及汉语提示补全句子
1．“It be not long before...”意为“不久就……，很快就……”
It wasn't long before (很快) we were surrounded by enormous sand dunes towering above us on all sides.

2．独立主格结构
There were five similar huts, all lined up(都排成一排) facing Mount Kilimanjaro, the highest mountain in Africa.
3．v.­ing形式作伴随状语
We got out of the car, carrying our suitcases and boxes of food into the hut(提着我们的手提箱和食品盒进了小屋) .

4．It＋is/was＋被强调部分＋that/who...
It was then that(就在那时) I noticed a small grey monkey sitting on a tree a few metres away and eating a banana.
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 accommodation　n.住所；住宿
(教材P6) The prices of tourist essentials such as transport, accommodation and food usually increase too, which brings even more wealth to the surrounding community.
交通、住宿和食物等旅游必需品的价格通常也会上涨，这会给周围社区带来更多的财富。
(1)provide accommodations for...
为……提供膳宿
(2)accommodate v.
为……提供住宿/空间；适应；

(房间、建筑物等)容纳
accommodate/adapt (oneself) to...
适应；使……适应……
①He accompanied us to the place of interest and provided accommodations for us.

他陪我们去了那个名胜古迹，还给我们安排了膳宿。

②(2021·全国卷乙)However, that was small fry compared with the city's Circus Maximus, which accommodated around 250，000 people.
然而，与该市容纳约25万人的马克西姆斯马戏团相比，这只是小菜一碟。

[练通]——单句语法填空
(1)Five hundred people in all will come here.Is the hotel big enough to accommodate (accommodate) them?

(2)Wherever he goes, he always quickly accommodates himself to the changed conditions.
(3)(2021·天津卷3月)As part of the package, initial and follow­up training sessions are provided and accommodation(accommodate) is available if required.

[写美]——完成句子
(4)我主动粉刷房子以换取一个星期的住宿。

I have offered to paint the house in exchange for a week's accommodation．
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 surrounding　 adj.周围的，附近的
(教材P6) The prices of tourist essentials such as transport, accommodation and food usually increase too, which brings even more wealth to the surrounding community.

交通、住宿和食物等旅游必需品的价格通常也会上涨，这会给周围社区带来更多的财富。
(1)surround vt.　　　　　　
包围；围绕
surround...with...
用……包围……
be surrounded with/by...
被……包围/环绕
(2)surroundings n.
环境；周边事物(复数)
①The village and its surrounding scenery are very pretty.

这个村庄及其周围的风景都非常美丽。

②At first, new surroundings were difficult for me to tolerate.

开始的时候，新的环境让我难以忍受。

[练通]——单句语法填空
(1)(2021·浙江卷1月)The other side of the coin is equally a deprivation: for health and well­being, as well as lost opportunities for children to get to know their local surroundings(surround).

(2)Standing on the top of the mountain, we can have a good view of the surrounding(surround) hills.

[写美]——句式升级
(3)(普通表达)The tall building in the distance is home to my father's company.The tall building is surrounded by a great many big trees.

(高级表达)The tall building which is surrounded by a great many big trees in the distance is home to my father's company.(定语从句)

[image: image17.png]{ };mEEoR






(1)surroundings专指自然环境；
(2)environment可指自然环境也可指精神环境，常用单数形式。
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 harmony　n.融洽，和睦；和谐
(教材P6) More nature­centred tourist attractions, where man and nature live in harmony, can be greatly impacted or even destroyed by the flood of tourists.
更多以自然为中心、人与自然和谐相处的旅游景点，可能会受到大量游客的冲击，甚至被摧毁。
(1)in harmony with...　　
与……协调；与……相配
out of harmony with...
与……不协调
live/work in harmony
生活/工作得很融洽
(2)harmonious adj.
和谐的，协调的
①Harmony in the family is the basis for success in any undertaking.

家和万事兴。

②(福建卷)The “Chinese Dream” is a dream to improve people's well­being and a dream of harmony, peace and development.
中国梦是提高人民幸福感的梦，是和谐、和平与发展的梦。

[练通]——单句语法填空
(1)Happy people are peaceful people and they live in harmony with others.

(2)(2021·天津卷3月)Henry David Thoreau was happy to withdraw from social life, seeking a harmonious (harmony) relationship with nature in the quietness of his life.

[写美]——完成句子
(3)只有人们彼此和谐共处，我们才能拥有安定的社会。

Only if people live in harmony with each other can we have a stable society.

(4)当孩子们长大后，他们的想法会与父母不一致。

When children grow up, their ideas will be out of harmony with their parents'.
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 make one's way to　去，前往
(教材P9) Make your way to the main hall and admire the 8.8­metre­high statue of the Buddha.

前往大殿，欣赏8.8米高的佛像。
make one's way　　　　
成功；前进
fight one's way
奋力前进
lose one's way
迷路
feel one's way
摸索前进
push one's way
挤出去
wind one's way
蜿蜒前进
①As long as you work hard with a strong will, you can make your way in life.

只要你努力工作、意志坚强，你的人生就会成功。

②Without experience in it, we have to feel our way.

由于在这方面没有经验，我们不得不摸索着前进。

[写美]——完成句子
(1)即使发生了大洪水，救援队也仍然向灾区进发。

Even though there was a big flood, the rescue team still made their way to the disaster area.

(2)长城像一条巨龙，在中国北方蜿蜒盘旋。

The Great Wall winds its way across north China like a huge dragon.
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 contrast　vt.对比，对照　vi.形成对照
n．差异，差别；反差，对比；对照物
(教材P11) The colours of the dunes contrasted strikingly with the blue of the cloudless sky.

沙丘的颜色与万里无云的蓝天形成了鲜明的对比。
(1)contrast...with/and...　　
把……与……相对比
contrast with sb./sth.
与某人/物形成对比
(2)in contrast with/to...
和……形成对比(对照)
by contrast
与……相反；相比之下
①There is an obvious contrast between the cultures of East and West.

东西方文化之间有着明显的差异。

②In this book, the writer contrasts good with evil.

在这本书里，作者将善与恶进行了对比。

[练通]——单句语法填空
(1)The snow was icy and white，contrasting(contrast) with the brilliant blue sky.

(2)Contrast fresh vegetables with/and frozen vegetables, and you'll find the fresh ones taste better.
(3)A study has found that women drivers, in contrast with/to men drivers, are generally more careful and considerate on the road.
(4)(浙江卷) Most people work because it's unavoidable.By contrast，there are some people who actually enjoy work.
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与contrast拼写相似的几个词：contract(合同、收缩)、contact(联系)、contest(比赛、竞争)。
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 starve　vi.& vt.(使)饿死，(使)挨饿；饿得要死
(教材P11) I was starving and rushed to put a steak on the barbecue.

我饿极了，急忙把牛排放在烤肉架上。
(1)starve to death/be starved to death
饿死
starve to do sth.
渴望去做某事
starve for
渴望获得，迫切需要；缺乏
(2)starvation n.
挨饿；饿死
①When I came home in the afternoon, my cats almost starved to death.

当我下午回到家时，我的猫几乎饿死了。

②Tim starved for a laptop, but his parents asked him to earn money and buy one by himself.
蒂姆想要一台笔记本电脑，但他的父母让他自己赚钱买。
[练通]——单句语法填空
(1)The two countries have been at war for many years.Millions of people have starved to death.

(2)Millions of people in the country are facing starvation (starve) as a result of the war.

[写美]——完成句子
(3)这些没有母亲的孩子渴望母爱。

The motherless children were starving for mother's love.
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 possession　n.私人物品，个人财产；具有，拥有；控制
(教材P12) I returned to the car and fetched more possessions.　我回到车上，拿了更多的东西。
(1)possess vt.　　　　　
拥有；具有；支配
be possessed of
具有；拥有
(2)be in possession of...
拥有……(主语为人)
be in the possession of (sb.)(＝be in one's possession)

(某物)被(某人)拥有
come into one's possession
为某人所拥有
come into/take possession of
占有；拥有
①The gallery possesses a number of the artist's early works.

这座画廊有那位画家的一些早期作品。

②My friend, Bob, takes possession of most of the company's shares, and the rest are in the possession of other workers.

我的朋友鲍勃拥有公司大多数股份，剩余的都由其他员工持有。

[练通]——单句语法填空
(1)(2020·全国卷Ⅰ)All customers travelling on TransLink services must be in possession of a valid ticket before boarding.

(2)He never possesses much money, but he is possessed of good health.(possess)

(3)That famous painting has come into his possession.

[经典句式过关]
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 独立主格结构
(教材P12) There were five similar huts, all lined up facing Mount Kilimanjaro, the highest mountain in Africa.
有五间类似的小屋排成一排，都面向非洲最高的山脉——乞力马扎罗山。
本句中all lined up是独立主格结构，相当于一个状语。独立主格结构形式有以下几种：
(1)名词/代词＋现在分词(表示主动或正在进行)；
(2)名词/代词＋过去分词(表示被动或已完成)；
(3)名词/代词＋不定式(表示将要发生的动作)；
(4)名词/代词＋形容词/副词/介词短语(常用来说明名词或代词的性质、特征或所处的状态)。
①Much time spent sitting at a desk, office workers are generally troubled by health problems.　办公室工作人员坐在办公桌前的时间很多，他们通常都受到健康问题的困扰。

②The meeting over, they all went home.
会议结束了，他们都回家了。

[练通]——单句语法填空
(1)The test finished(finish), we'll have our summer holiday.
(2)So much work to do(do), we have no time to play.
(3)The guide leading(lead) the way，we had no trouble getting out of the forest.
[写美]——完成句子
(4)我的童年充满了嬉戏和冒险，没有人的童年能过得比我的童年更快乐。

My childhood full of play and adventure, no one could have passed a happier childhoo than mine.
(5)这是你第一次公开演讲，你感到紧张是很自然的。

This being your first speech in public, it is natural that you feel nervous.
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(1)分词作状语和独立主格结构作状语的区别就在于逻辑主语的不同。分词的逻辑主语为句子的主语；而独立主格结构本身带有逻辑主语，这个主语和句子主语不一致。
(2)用独立主格结构还是用完整的句子，要看前后两部分中间有无连词。若有连词，用完整的句子；若无连词，则用独立主格结构。
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 It＋is/was＋被强调部分＋that/who...
(教材P12) It was then that I noticed a small grey monkey sitting on a tree a few metres away and eating a banana.

就在那时，我注意到一只灰色的小猴子坐在几米外的树上吃香蕉。
本句为强调句型，强调了时间状语。强调句型的结构为“It is/was＋被强调部分＋that/who＋句子的其余部分”。
(1)“It is/was...that/who...”是强调句，用来强调句子中除谓语和定语之外的成分。被强调的部分是主语且主语为人时用who或that均可，其他情况均用that。
(2)强调句的一般疑问句形式：Is/Was it...that/who...?
(3)强调句的特殊疑问句形式：特殊疑问词＋was/is it＋that...?
(4)“not...until”句式的强调结构：It is/was not until...that...
①It was his carelessness as well as his laziness that led to his failure.

是他的粗心以及懒惰导致了他的失败。

②It was not until ten o'clock last night that he went to bed.

昨天晚上直到10点他才上床睡觉。

[练通]——单句语法填空
(1)It's not doing the things we like, but liking the things we have to do that makes life happy.

(2)But remember, it's you that/who have to grow and read and reread in order to better understand your friends.
[写美]——句式升级
(3)(普通表达)My confidence and determination led to my success.

(高级表达)It was my confidence and determination that led to my success.(强调句型)
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Ⅰ.品句填词
1．Any nation with an interest in exploring the Arctic has at least one icebreaker in their possession(拥有).

2．After being almost starved(饿死) with hunger, I showed that I wanted food.
3．He contrasts(对照) his sufferings in the old society with his happiness in the new one.

4．If you look around, you will see many people are out of harmony(和谐) with their lives.

5．They all went out to look for the lost child in the surrounding(周围的) villages.

6．The village, which is now a popular tourist attraction, provides accommodation(住处) for up to three thousand tourists per week.

Ⅱ.选词填空
	come down to, make one's way to, beat down, a bunch of, set off, be about to,

take a long look at, in the distance


1．Though Tom was ill and felt uncomfortable, he still made his way to school in order not to miss lessons.
2．In summer the sun beats down the roof, so that the upper rooms become unbearably hot.
3．It comes down to two choices: You can either stay here and obey me, or leave and never return.
4．Tom bought a bunch of red roses for her girlfriend on her birthday.
5．He was about to go out when it began to rain.
6．After I had finished eating, he proposed to set off immediately.
7．The castle appeared like a speck (斑点) in the distance．

8．He took a long look at the article and found many spelling mistakes in it.
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[层级一　小题夯基练]
维度一　品句填词
1．In some remote areas, there was no clean water, so people had to walk a long distance to fetch(去取) drinking water.

2．This city has a ban on parking(停车) cars in this street.

3．People can't cross the border(国界) if they don't have a passport.

4．They had received no news of him since his departure(离开) from the island.
5．She gave the children some sweets to chew(咀嚼) during the long car journey.

6．Has the furniture(家具) been delivered from the factory yet?

7．Approaching the city center, we saw a stone statue(雕像) of about 10 meters in height.

8．What astonished me was that not only could Diego, the shy boy, swim, but he swam in such a(n) elegant(优雅的) way!

9．The computer was my largest single item(物品) of expenditure.

10．She suddenly heard the church(教堂) bells ring, signaling the beginning of the Shrove Tuesday service.
维度二　词形转换和动词的形式变换(用所给词的正确形式填空)

1．The party will be held in the garden, weather permitting(permit).

2．These people face increased risk of starvation(starve) and disease.

3．Therefore, show your love and care, and our society will be more beautiful and more harmonious(harmony).

4．We have arranged accommodations(accommodate) for those who will attend the meeting to be held next weekend.

5．We are asked to board half an hour before departure (depart) time.

6．Hiking(hike) through the mountains in the pathless Sarek is challenging yet really fascinating.

7．They had to sell their furniture(furnish) and their houses to pay off their debt.

8．Our foreign teacher is from England, who is a tall, elegantly(elegant) dressed man with a mustache.

9．Gas and oil consumption(consume) always increases in cold weather.

10．What delights me is that I have a good chance to tell you something about Chinese culture and table manners(manner).

11．China is trying to go for a slower, but more sustainable (sustain) model of growth.

维度三　固定用法和搭配(在空白处填入一个适当的单词) 

1．It is obvious that the bullfight sculpture is in the possession of a private collector.
2．If it had not been for the money he lent me, I could have starved to death.
3．The coastal areas have mild winters, but by contrast, the central plains can be extremely cold.
4．Human life is regarded as part of nature and, as such, the only way for us to survive is to live in harmony with nature.
5．The professor likes to surround himself with his students.

6．Once she has made a resolution to do it, you won't get her to change her mind.
维度四　完成句子
1．我昨天在公园里遇到的是我以前的老师。(强调句型)

It was my old teacher who/that I met in the park yesterday.

2．(2020·全国卷Ⅰ)当我在英语学习中遇到问题时，我的老师会耐心地倾听，认真地解释，帮助我克服困难。
When I encounter problems in English learning，my teacher listens to me patiently and explains them carefully, helping me overcome the difficulties．
3．冬天来了，天气越来越冷了。

Winter coming, it gets colder and colder.
4．没过多久他就给我回信了。
It was not long before he responded to my letter.

5．窗户边坐着一位年轻人，手里拿着一本杂志。

By the window sat a young man with a magazine in his hand.
[层级二　语篇提能练]
Ⅰ.阅读理解
A
Journey to India
DAY 1：Arrive in Delhi
Today arrive in Delhi，the national capital of India.Upon arrival at the airport, our company representative will meet you and transfer you to the hotel for check­in.

Overnight at Delhi hotel
DAY 2: Delhi—Full­day tour(Old & New Delhi tour)

Today morning have breakfast in the hotel.At 9：30，the tour guide will meet you at your hotel and later proceed for a full­day guided tour in Delhi starting with Old Delhi visiting Raj Gaht，Jama Maszid，driving past through the Red Fort.Later in New Delhi visit Humayun's Tomb, India Gate，drive past through Parliament Street and President House and visit Qutub Minar.
Overnight at Delhi hotel
DAY 3: Delhi—Jaipur via Fathehpur Sikri(240 km/5 hours)

Today morning after breakfast，drive to Jaipur，the capital city of Rajsthan state. Jaipur is also known as “Pink City”．En­route visit Fathehpur Sikri，known as Ghost Capital.Later continue the drive to Jaipur.Upon arrival，check in at the hotel.
Evening：Free at leisure for your own activities

Optional：Visit to Chokhi Dhani Village ($25 per person)

Overnight at Jaipur hotel
DAY 4: Delhi(256 km/5 hours)

Today morning after breakfast，drive back to Delhi airport.The total distance is 256km and you can cover it in 5 hours.Upon arrival in Delhi，board flight to onward journey.
NOTE: Price starts with $215 with
•Daily breakfast and soft beverages(饮料) and packaged drinking water.

•Elephant rides at Amber Fort.
•Sunset or sunrise visits to Taj Mahal.
•All entrance fees to the monuments and train tickets.
【解题导语】　本文介绍了到印度旅行的四天里，每天要参观的地方以及旅行的费用。
1．On which day can you visit Qutub Minar?
A．DAY 1.　
B．DAY 2.
C．DAY 3. 
D．DAY 4.
B　解析：细节理解题。根据DAY 2部分中的最后一句“Later in New Delhi visit Humayun's Tomb, India Gate，drive past through Parliament Street and President House and visit Qutub Minar.”可知，可以在第二天参观Qutub Minar。
2．What can we learn from the schedule?
A．The whole journey covers 496km.
B．Travellers will stay in Delhi for two nights.
C．Travellers will fly to Delhi airport on DAY 4.
D．Travellers will be made to buy things on DAY 3.

B　解析：推理判断题。根据全文内容可知，第一天到达德里，在德里的宾馆住一晚上；第二天9：30出发，在德里市参观，在德里的宾馆再住一晚上。由此可知旅客要在德里市住两夜。
3．What need you to pay extra for during the trip?
A．A sunrise visit to Taj Mahal.
B．Elephant riding at Amber Fort.

C．Visits to Chokhi Dhani Village Resort.
D．Breakfast and packaged drinking water.
C　解析：细节理解题。根据NOTE：Price starts with $215 with部分的内容可知，A、B、D三项是包含在基础费用里的。根据DAY 3部分中的“Optional：Visit to Chokhi Dhani Village ($25 per person)”可知，该项目需另外付费。
B
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All over the world, our oceans, lakes, and rivers are full of trash.There's a lot of plastic garbage floating around in the Pacific Ocean right now and much of it is the result of our own littering and improper trash disposal.Some waterways in Europe suffer from the same littering problem, which led to the EU banning single­use plastics right back in March.
To raise awareness of the problem of water pollution, Greenkayak, a Denmark­based environmental group, is letting travellers kayak (划皮艇) for free on a number of Europe's rivers and lakes—as long as they pick up any garbage they find along the way.This is a lot less disgusting than it sounds.Greenkayakers are provided with the basics: a life­vest, a paddle, a trash picker, a bucket for the garbage, and two hours of free kayak­time.
You don't need to be an experienced kayaker or a good swimmer, as you won't need to make direct physical contact with the water (thankfully).Since the program began, Greenkayakers have collected nearly 24，000 pounds of trash—including plastic bags, bottles, lighters, shoes, and shopping bags—from European waterways.
“In Denmark, people hang out on canals and eat pizza and unfortunately see trash floating by，” Tobias Weber­Andersen, one of Greenkayak's co­founders, told us of the program's origin.“You can't take your shirt off and jump in, but you can get in a Greenkayak and make a little contribution.”
Currently, the program provides kayaks in cities throughout Germany, Ireland, Norway, and Denmark.If you want to take advantage of the free kayak, tour a city from its river, and do your part to control the problem of water pollution, you can sign up for a time on Greenkayak's website.And if you dislike the idea, remember: trash is everywhere and paying for a kayak somewhere “cleaner” is a pointless idea.

【解题导语】　免费划船游欧洲？一家环保组织为游客提供了免费皮划艇的项目，你只需在划船时顺手捡河道中的垃圾就可以。
4．What should travellers do if they want to kayak for free?

A．Sign up for a kayak course.
B．Find out who threw garbage into the river.
C．Limit their kayak­time to less than two hours.
D．Collect garbage along their way in the river.
D　解析：细节理解题。根据第二段首句可知，如果游客想免费划皮艇，他们应当沿途收集河里的垃圾。
5．What can we know about Greenkayak's program?
A．It requires participants to be experienced kayakers.
B．It gives participants a chance to swim in the water.
C．It has made some achievements.
D．It receives little response from the public.

C　解析：推理判断题。根据第三段中的“Since the program began, Greenkayakers have collected nearly 24，000 pounds of trash—including plastic bags, bottles, lighters, shoes, and shopping bags—from European waterways.”可推知，“绿色皮艇”的项目已经取得了一些成就。
6．What does paragraph 4 explain?
A．Why Greenkayak starts its program.
B．Why water pollution is a serious problem.
C．How to take part in Greenkayak's program.
D．Why eating pizza on a kayak should be forbidden.
A　解析：段落大意题。根据第四段内容可知，第四段说明了“绿色皮艇”组织启动这个项目的原因。
7．What's the situation of Greenkayak's program at present?
A．It has spread all over the world.
B．It has influenced other countries in Europe.
C．It is quite disgusting in the author's view.
D．It is less popular than it is expected.

B　解析：细节理解题。根据最后一段内容可知，目前该项目在德国、爱尔兰、挪威和丹麦的城市提供皮艇项目。由此可知，“绿色皮艇”项目目前已影响到欧洲其他国家。
Ⅱ.完形填空
A year after he died, Benjamin Canlas' love of helping others lives on.
The Canlas couple created a foundation to honor their son and his 　1　．Benjamin once saw a food seller riding a 　2　 bicycle.To help, Benjamin used his own money that he had 　3　 to fix it.After their son's 　4　，his parents saw a way to connect private donors with those in need to 　5　 their son.
In the Philippines, many jobs have been lost as a 　6　 of the coronavirus crisis (冠状病毒危机).Many have had to take odd jobs (零活) in different people's home, which 　7　 travelling from one place to another.
　8　，public transportation has been limited.So many people must walk for hours to get to these jobs.Benjamin's parents had the idea to 　9　 bikes to help.
When the contest was announced, they did not know how much 　10　 there would be.At first, their plan was to donate 7 bicycles.But then they 　11　 more than 50 requests.At last, 27 people were awarded bicycles, which helped make their lives 　12　．
Even if the contest ended, kindness 　13　．The foundation said there were people still in need.It is planning more 　14　 to help more people while also 　15　 others to be kind and help others.
【解题导语】　在本杰明去世一年后，他乐于助人的爱依然存在。
1．A．life 
B．kindness
C．education 
D．courage
B　解析：根据下文“To help, Benjamin used his own money...to fix it.”可知，为了帮忙，本杰明用自己的钱来修理卖食品的人的自行车。由此可知，本杰明是善良的。
2．A．second­hand 
B．traditional
C．broken 
D．fashionable
C　解析：根据下文to fix it可知，本杰明用自己的钱来修理卖食品的人的自行车，由此可知，该自行车是坏了的。
3．A．saved 
B．lost
C．stolen 
D．borrowed
A　解析：根据上文“Benjamin used his own money”可知，给卖食品的人修理自行车的钱是本杰明自己的，是他自己攒下来的钱。
4．A．birthday 
B．retirement
C．death 
D．graduation
C　解析：根据上文“A year after he died, Benjamin Canlas' love of helping others lives on.”可知，在本杰明·坎拉斯去世一年后，他乐于助人的爱依然存在。由此可知，本杰明已经去世了。所以在本杰明去世后，他的父母看到了将私人捐赠者与需要帮助的人联系起来的方法。
5．A．encourage 
B．touch
C．remember 
D．disappoint
C　解析：根据上文“The Canlas couple created a foundation to honor their son”可知，坎拉斯夫妇为了纪念他们的儿子建立了这个基金会。由此可知，本杰明的父母以这种方法纪念他们的儿子本杰明。remember意为“纪念、缅怀、思念”。
6．A．history 
B．cause
C．record 
D．result
D　解析：根据语境可知，在菲律宾，许多人失业了。这是冠状病毒危机的结果。
7．A．suggests 
B．stops
C．means 
D．agrees
C　解析：根据上文“Many have had to take odd jobs in different people's home”可知，许多人不得不在不同人家里做零活，这就意味着从一个地方奔波到另一个地方。
8．A．However 
B．Instead
C．Anyway 
D．Therefore
A　解析：根据上文可知，很多人做零活，需要在不同的家庭里来回奔波；再根据下文“...public transportation has been limited.So many people must walk for hours to get to these jobs.”可知，疫情期间，公共交通被限制使用。很多人不得不行走几个小时去工作。由此可知，上下文为转折关系，故用however。
9．A．look after 
B．give away
C．fix up 
D．search for
B　解析：根据下文“At first, their plan was to donate 7 bicycles.”可知，本杰明的父母想把自行车赠送给那些有需要的人。
10．A．time 
B．effort
C．value 
D．interest

D　解析：根据语境可知，当赠品大赛被宣布时，他们并不知道公众会有多大的兴趣。
11．A．acted 
B．offered
C．received 
D．made
C　解析：根据语境可知，起初，他们的计划是赠送7辆自行车。但后来他们收到了50多个请求。
12．A．safer 
B．easier
C．more colorful 
D．more meaningful

B　解析：根据上文可知，在公共交通被限制使用的情况下，很多人需要步行几个小时去工作，本杰明的父母赠送给他们自行车，会使他们的生活更轻松。
13．A．continues 
B．changes
C．finishes 
D．appears
A　解析：根据下文“The foundation said there were people still in need.”可知，基金会表示，仍有人需要帮助。由此可知，虽然比赛结束了，但善举仍在继续。
14．A．classes 
B．projects
C．businesses 
D．competitions
B　解析：根据上文可知，本杰明基金会通过赠送自行车来帮助有需要的人；再根据下文to help more people可知，这个基金会计划更多项目来帮助其他人。
15．A．forcing 
B．allowing
C．expecting 
D．inspiring
D　解析：这些项目将在帮助更多的人的同时也激励其他人要友善，帮助那些需要帮助的人。
Ⅲ.语法填空
Kung fu, also 1.____________(name) as wushu or Chinese martial arts, is 2.____________ important part of traditional Chinese culture.
It is 3.____________(probable) one of the earliest and longest lasting sports. The theory (原理) of kung fu is based 4.____________ classical Chinese philosophy.Over its long history it has developed as a unique combination of exercise, practical self­defense, and art. There are many 5.__________(form) of kung fu, namely Shaolin Kung Fu, Wing Chun, t'ai chi, etc.Each form of kung fu 6.____________ (have) its own principles (原则) and techniques.It is in the late twentieth century 7._________ this term was used in relation to Chinese martial arts by the Chinese community.
Historically, the influence of Chinese kung fu can 8.____________(find) in books and in the performance art.Recently, those influences have appeared in the movies and television that have a much 9.____________(wide) audience.As a result, Chinese kung fu has spread rapidly and has a great influence.Nowadays, it is regarded as a traditional sport and opens a window for the world 10.____________(understand) Chinese culture.

【解题导语】　本文介绍了中国功夫的种类、历史及影响。
1．named　解析：考查非谓语动词。分析句子结构可知，Kung fu与name之间是逻辑上的动宾关系，应用过去分词形式，故填named。
2．an　解析：考查冠词。此处表示“武术是中国传统文化的一个重要部分”，且important的发音以元音音素开头，故填an。
3．probably　解析：考查副词。分析句子结构可知，空处作状语，应用副词，故填probably。
4．on/upon　解析：考查介词。be based on/upon意为“以……为基础”，为固定用法，故填on/upon。
5．forms　解析：考查名词复数。根据空前的many可知，此处应用名词复数形式，故填forms。
6．has　解析：考查动词的时态和主谓一致。此处描述客观事实，应用一般现在时，又因主语为“Each form of kung fu”，表示单数概念，故填has。
7．that　解析：考查强调句型。分析句子结构可知，此处是“It is＋被强调部分＋that＋其他部分”强调句型，被强调的部分是“in the late twentieth century”，故填that。
8．be found　解析：考查动词的语态。the influence of Chinese kung fu与find之间是动宾关系，应用被动语态，根据空前的can可知，此处应填be found。
9．wider　解析：考查形容词的比较级。根据空前的much及句意可知，此处应用形容词的比较级，故填wider。
10．to understand　解析：考查非谓语动词。分析句子结构可知，此处为“for sb.to do sth.”结构，用动词不定式作定语，故填to understand。
